
PROTOKÓŁ NR 0002/VI/2019

VI SESJA VI KADENCJI RADY POWIATU SUSKIEGO

Z DNIA 25 KWIETNIA 2019 ROKU

Stan: 21 Radnych

Obecnych: 19 Radnych

Nieobecnych: 2 Radnych

(lista obecności stanowi załącznik do protokołu)

Ad 1

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad

O godzinie  12.00  Przewodniczący Rady Powiatu Suskiego Ryszard Hadka otworzył  obrady
VI Sesji VI Kadencji Rady Powiatu Suskiego, powitał Radnych oraz przybyłych gości, po czym
stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 19 Radnych, co stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Ad 2

Przedstawienie porządku obrad, ew. zmiany

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad w następującym brzmieniu:

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad, ew. zmiany.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Powiatu Suskiego.
4. Informacja Starosty o pracach Zarządu i realizacji uchwał Rady.
5. Informacja o pracy Stałych Komisji Rady Powiatu Suskiego – przedstawienie wniosków.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Wystąpienia mieszkańców powiatu suskiego i zaproszonych gości.
8. Sprawozdanie Komendanta Powiatowej Komendy Policji o stanie bezpieczeństwa w powiecie.
9. Rozpatrzenie raportu o stanie i formach przeciwdziałania bezrobociu w powiecie suskim.
10. Sprawozdanie z działalności Wydziału Zamówień Publicznych, Rozwoju i  Dróg w zakresie

drogownictwa za rok 2018 oraz plany na rok 2019.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Budżecie Powiatu Suskiego na 2019 rok.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Suskiego.
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Suchej Beskidzkiej

dotacji celowej. 
14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad  wnoszenia  inicjatyw

obywatelskich,  zasad  tworzenia  komitetów  inicjatyw  uchwałodawczych,  zasad  promocji
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obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakimi muszą odpowiadać
składane projekty.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  dofinansowania  wymiany
nieekologicznych  urządzeń  grzewczych w gospodarstwach domowych w ramach Programu
zwiększania wykorzystania odnawialnych źródeł energii i poprawy jakości powietrza w obrębie
obszarów NATURA 2000, Powiatu Suskiego – BIOMASA” współfinansowanego ze środków
Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach  Małopolskiego  Regionalnego
Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020.

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 5 marca 2019 roku Pana A. Sz. na
Starostę Suskiego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozparzenia skargi z dnia 11 marca 2019 roku Pani M. B. na
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Łętownii. 

18. Wolne wnioski.
19. Zakończenie Sesji.

Rada Powiatu przyjęła proponowany porządek obrad. 

Ad 3

Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Powiatu Suskiego

W związku z brakiem uwag,  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu
z  V Sesji VI Kadencji Rady Powiatu Suskiego.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 19 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 0

Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła protokół z V Sesji VI Kadencji Rady Powiatu Suskiego.

Ad 4

Informacja Starosty o pracach Zarządu i realizacji uchwał Rady.

Starosta  J.  Bałos  przedstawił  sprawozdanie  z  prac  Zarządu  i  realizacji  uchwał  Rady Powiatu
Suskiego  za  okres  sprawozdawczy  od  14  marca  do  24  kwietnia  2019  roku.  O  uzupełnienie
informacji związanych z oświatą poprosił Wicestarostę Z. Hutniczaka. 
( Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu ) 

Wicestarosta  Z.  Hutniczak poinformował,  iż  w  kwestii  zakupu  ławek  i  krzeseł,  na  które
dyrektorzy szkół zgłosili zapotrzebowanie w zawiązku z przyjęciem większej ilości uczniów, został
ogłoszony przetarg na kwotę około 90 000 złotych. Ostatecznie została zakupiona odpowiednia
ilość krzeseł i ławek na kwotę 68 000 złotych. Nawiązując do tematu strajków, poinformował, iż
w  powiecie  suskim  na  388  zatrudnionych  nauczycieli  oraz  107  pracowników  obsługi,  dnia
8 kwietnia strajk podjęło 202 pedagogów oraz 10 pracowników obsługi,  a z  każdym kolejnym
dniem liczba strajkujących obniżała się. Obecnie strajkuje 4 nauczycieli. Poinformował również, iż
we wszystkich szkołach odbyły się rady klasyfikacyjne zgodnie z planem.
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Radni pytań nie zadawali.

Ad 5

Informacja o pracy Stałych Komisji Rady Powiatu Suskiego – przedstawienie wniosków.

W powyższym punkcie głos zabrali:

Radny P. Talaga (Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych),
Radny S. Kudzia  (Przewodniczący Komisji Drogownictwa, Porządku Publicznego i Transportu),
Radny A. Szramowiat (Przewodniczący Komisji Finansów, Administracji i Planowania),
Radna J. Czarny (Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Integracji Lokalnej),
Radna A. Kuś (Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji), 
Radny M. Drobny (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej).
(Wnioski z prac Komisji oraz protokoły znajdują się w dokumentach Biura Rady)

Ad 6

Interpelacje i zapytania Radnych.

Radny  J.  Woźny zapytał  czy  nowa  ustawa  nawiązująca  do  sposobu  klasyfikacji  uczniów
maturalnych wpłynie negatywnie na klasyfikację uczniów w powiecie suskim, oraz czy istnieje
prawdopodobieństwo wznowienia strajków.

Wicestarosta Z. Hutniczak  w odniesieniu do powyższego odczytał  listę  szkół  uczestniczących
w  strajku,  z  informacją  które  szkoły  zawiesiły  strajk,  a  w  których  już  został  zakończony.
Poinformował, iż klasyfikacja uczniów odbyła się w każdej szkole bez zastrzeżeń. 

Radny A. Kruźlak odczytał treść interpelacji w imieniu mieszkańców gminy Budzów.

Radna A. Kuś odczytała treść interpelacji w imieniu mieszkańców gminy Zawoja.

Radny W. M. Sarlej  zapytał, czy w Budżecie Powiatu Suskiego będzie można wygospodarować
środki na remont wiaduktu kolejowego w ciągu drogi powiatowej Lachowice – Krale – Pewelka.

(Treść  powyższych  interpelacji  znajduje  się  w  dokumentach  Biura  Rady  oraz  w  Biuletynie
Informacji  Publicznej Starostwa- na stronie internetowej,  wejście poprzez zakładkę BIP – Rada
Powiatu – Interpelacje Radnych.)

Ad 7

Wystąpienia mieszkańców powiatu suskiego i zaproszonych gości

W wyniku braku wystąpień mieszkańców i zaproszonych gości punkt został zrealizowany.
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Ad 8

Sprawozdanie Komendanta Powiatowej Komendy Policji o stanie bezpieczeństwa w powiecie.

Wystąpienie  Komendanta  Powiatowej  Komendy  Policji na  temat  stanu  bezpieczeństwa
w powiecie suskim.
(Transmisja  z  sesji  znajduje  się  na  stornie  internetowej  https://powiatsuski.sesja.pl -  wejście
poprzez zakładkę Archiwum Nagrań – VI sesja Rady Powiatu Suskiego, 25 kwietnia 2019 roku –
33:50 minuta nagrania – wypowiedz  Z- cy Komendanta Powiatowej  Komendy Policji  Marcina
Wiśniowskiego ).

(  Sprawozdanie  Z-  cy  Komendanta  Powiatowej  Komendy  Policji  M.  Wiśniowskiego  stanowi
załącznik do protokołu ).

Radny W. M. Sarlej zapytał o znaczenie stwierdzenia, które pojawiło się w prezentacji mianowicie
„kategoria przeciwko obyczajności publicznej”.

Z-  ca  Komendanta  Powiatowej  Komendy  Policji  M.  Wiśniowski  poinformował,  iż  są  to
wszelakie zachowania związane z obnażaniem się w miejscach publicznych, szczególnie w stanie
upojenia alkoholowego. 

Radny S. Pudo zapytał czy jest możliwość wprowadzenia szerszej kontroli bądź monitoringu przy
wiadukcie  w  miejscowości  Naprawa,  gdzie  notorycznie  samochody  ciężarowe  łamią  przepisy
związane z nad tonażem. Następnie zapytał czy można by było wprowadzić praktykę kierowania
ruchem na drodze, szczególnie w czasie świąt i dni wolnych, gdzie korkują się przejazdy, a także
w okolicach szkół. Na koniec zapytał czy istnieje obecnie patrol pieszy. 

Z- ca Komendanta Powiatowej Komendy Policji M. Wiśniowski poinformował, iż są kierowane
patrole w miejsca gdzie nadmiernie naruszane zostają przepisy. Czynności są podejmowane, lecz
jeżeli nie ma świadków oraz wiadomych numerów rejestracyjnych nie można nic zrobić. Następnie
poinformował,  iż  zdarzają  się  sytuacje  iż  świadkowie  są  chętni  udzielać  informacji  na  temat
zdarzenia,  lecz  sam  poszkodowany  nie  chce  współpracować,  wówczas  nie  można  prowadzić
czynności  procesowych.  W powiecie  suskim istnieją  patrole  piesze,  które  w miarę  możliwości
kontrolują  ulice,  lecz  w pierwszej  kolejności  policjanci  są  wysyłani  na  zgłoszone  interwencje.
Policja prowadzi również szkolenia kierowania ruchem dla strażaków oraz dla straży miejskiej.  

Radny J. Woźny zapytał kto opiniował projekt remontu skrzyżowania w Białce, gdzie nie został
dokończony chodnik dla pieszych i stwarza zagrożenie dla mieszkańców. 

Z- ca Komendanta Powiatowej Komendy Policji M. Wiśniowski powiedział, iż nie jest w stanie
odpowiedzieć na pytanie kto opiniował projekt,  mimo to jest pewien iż po wykonaniu projektu
policjanci sprawdzili wykonane prace pod względem bezpieczeństwa.

Radny P. Surzyn zapytał  czy jest  możliwość bardziej  wzmożonych patroli  na ulicy Zasypnica
w Suchej Beskidzkiej gdzie odbywają się brawurowe jazdy na motorach.

Z-  ca  Komendanta  Powiatowej  Komendy  Policji  M.  Wiśniowski  poinformował  iż  patrole
otrzymują zadania na konkretny rewir, a liczba zatrudnionych policjantów nie pozwala na oblężenie
całego powiatu jednocześnie. W czasie dyslokacji do służby, policja posługuje się Krajową Mapą
Zagrożeń.  Patrol  ma  konkretne  zadanie,  nie  zawsze  się  uda,  aby  był  w  każdym  miejscu
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jednocześnie.  Ponadto  dodał,  iż  patrol  jest  kierowany  w  miejsce  gdzie  została  zgłoszona
interwencja,  lecz  często  jest  już  po  zdarzeniu.  W  czasie  czynności  wyjaśniających  często
świadkowie nie chcą współpracować. 

Radna A. Kuś zwróciła uwagę na fakt nieostrożnych pieszych, którzy bardzo często nie rozglądają
się przed wejściem na przejściu dla pieszych uważając iż zawsze mają pierwszeństwo. 

Z- ca Komendanta Powiatowej Komendy Policji M. Wiśniowski zgodził się ze zdaniem Radnej
A. Kuś natomiast poinformował, iż jest również podejmowana edukacja dla pieszych z zakresu
poruszania się na przejściach dla pieszych.

Więcej pytań radni nie zadawali.

Ad 9

Rozpatrzenie raportu o stanie i formach przeciwdziałania bezrobociu w powiecie suskim.

Wystąpienie  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Suchej  Beskidzkiej  Pana  Janusza
Spannbauera na temat stanu i formach przeciwdziałania w bezrobociu suskim.

(Transmisja  z  sesji  znajduje  się  na  stornie  internetowej  https://powiatsuski.sesja.pl -  wejście
poprzez zakładkę Archiwum Nagrań – VI sesja Rady Powiatu Suskiego, 25 kwietnia 2019 roku –
1:32:00  godzina  nagrania  –  wypowiedz  Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Suchej
Beskidzkiej Pana J. Spannbauera ).

( Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Suchej Beskidzkiej Pana J. Spannbauera
stanowi załącznik do protokołu ).

Radna A.  Kuś  zapytała  czy  można  podnieść  wynagrodzenia  bądź  nagrodzić  finansowo osoby
obsługujące realizację projektów ze środków unijnych, które zostały przekazane na te projekty. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Suchej Beskidzkiej Pan J. Spannbauer poinformował,
iż nie ma takiej możliwości. 

Więcej pytań radni nie zadawali.

Ad 10

Sprawozdanie z działalności Wydziału Zamówień Publicznych, Rozwoju i Dróg w zakresie
drogownictwa za rok 2018 oraz plany na rok 2019.

Wystąpienie Naczelnika Wydziału Zamówień Publicznych, Rozwoju i Dróg Pana Igora Głuca
na temat działalności ww. Wydziału za rok 2018 oraz plany na 2019 rok.

(Transmisja  z  sesji  znajduje  się  na  stornie  internetowej  https://powiatsuski.sesja.pl -  wejście
poprzez zakładkę Archiwum Nagrań – VI sesja Rady Powiatu Suskiego, 25 kwietnia 2019 roku –
2:03:40  godzina  nagrania  –  wypowiedz  Naczelnika  Wydziału  Zamówień  Publicznych,  Rozwoju
i Dróg Pana I. Głuca ).

5

https://powiatsuski.sesja.pl/
https://powiatsuski.sesja.pl/


(  Sprawozdanie  Naczelnika  Wydziału  Zamówień  Publicznych,  Rozwoju  i  Dróg  Pana  I.  Głuca
stanowi załącznik do protokołu ).

Radny  M.  Drobny  wspomniał,  iż  w  związku  z  projektem  „Razem  bezpieczniej”  z  całego
województwa  małopolskiego zakwalifikowały się  tylko  cztery wnioski  z  czego  dwa z  powiatu
suskiego. 

Radny W. M. Sarlej w związku z ww. projektem poprosił o udzielenie szerszej informacji, gdzie
powstaną,  bądź  gdzie  zostaną  poprawione  przejścia  dla  pieszych,  a  także  zapytał  czy  jest
planowany most techniczny przy remoncie obecnego mostu w miejscowości Lachowice.

Naczelnik Wydziału Zamówień Publicznych, Rozwoju i  Dróg Pan I.  Głuc  odpowiadając na
pierwsze  pytanie  poinformował,  iż  istnieją  plany  stworzenia  dodatkowych  trzech  przejść
w miejscowości Jordanów, dwa przejścia w miejscowości Lachowice, jedno przejście w Sidzinie,
jedno w Tarnawie Dolnej, jedno w miejscowości Bystra- Podhalańska oraz jedno w Stryszawie.
Odpowiadając  na  drugie  pytanie  poinformował,  iż  ruch  będzie  puszczany wahadłowo,  nie  ma
konieczności budowania dodatkowego mostu technicznego. 

Radna G. Korbel  zapytała czy powstanie lustro drogowe w miejscowości Osielec, które zgodnie
z obietnicami miało się pojawić do końca kwietnia oraz zapytała czy ustalono sprawcę w sprawie
zniszczenia znaków w ciągu drogi powiatowej w Osielcu. 

Naczelnik Wydziału Zamówień Publicznych, Rozwoju i Dróg Pan I. Głuc poinformował, iż nie
znaleziono  sprawcy,  więc  postępowanie  zostało  wstrzymane,  natomiast  jeżeli  była  pisemna
informacja iż  lustro drogowe do końca miesiąca kwiecień miało być zamontowane to zapewne tak
będzie. 

Więcej pytań Radni nie zadawali. 

Przewodniczący Rady   ogłosił 15 minut przerwy.

Wznowienie obrad.

Ad 11

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Budżecie Powiatu Suskiego na 2019 rok. 

Skarbnik Powiatu K. Kozina wyjaśniła, iż zmiany w Budżecie Powiatu Suskiego spowodowane
są:
– uzyskaniem  pomocy  finansowej  z  Urzędu  Gminy  Maków  Podhalański,  Urzędu  Gminy
Bystra  oraz  Urzędu  Gminy Jordanów na  remont  dróg  powiatowych  oraz  stabilizację  osuwiska
w Osielcu;
– wprowadzeniem tzw. „wolnych środków”, wynikających z rozliczenia za 2018 rok;
– otrzymaniem  pomocy  finansowej  z  Urzędu  Marszałkowskiego  na  wsparcie  kształcenia
w zawodzie „Jeździec”;
– otrzymanie środków na realizację projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Małopolskiego na lata  2014 – 2021 oraz  projektu  „Wymiana młodzieży polsko-
niemieckiej”;
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– otrzymanie pomocy finansowej Urzędu Gminy Budzów, Urzędu Gminy Zawoja,  Urzędu
Gminy  Jordanów  na  dofinansowanie  zadania  „Kompleksowej  modernizacji  i  wyposażenia
oddziałów  szpitalnych  ZOZ  Sucha  Beskidzka  –  Dziennego  Chemioterapii  Onkologicznej,
Neonatologicznego oraz Ginekologiczno- Położniczego wraz z Blokiem Porodowym”;
– wypracowaniem  wyższych  dochodów  własnych  przez  Starostwo  Powiatowe  oraz  Dom
Pomocy Społecznej w Łętownii;
– przeniesieniami  w  dochodach  i  wydatkach  budżetu  zgodnie  z  wnioskami  kierowników
jednostek. 

Radny  A.  Szramowiat  Przewodniczący  Komisji  Finansów,  Administracji  i  Planowania
poinformował, iż projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez ww. komisję. 

Radni pytań nie zadawali. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Budżecie Powiatu Suskiego
na 2019 rok i poddał go pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 19 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 0

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zmian w Budżecie Powiatu Suskiego na
2019 rok, której nadano numer: 0007/VI/33/2019.

Ad 12

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Suskiego.

Skarbnik  Powiatu  K.  Kozina wyjaśniła,  iż  zmiany  w  Budżecie  Powiatu  spowodowane  są
wprowadzeniem „wolnych  środków” wynikających  z  rozliczenia  za  2018 rok,  a  także  poprzez
wprowadzenie  przedsięwzięć,  wynikających  z  otrzymania  środków  na  realizację  projektów
w ramach  Regionalnego  Programu Operacyjnego  Województwa  Małopolskiego  na  lata  2014  –
2021. 

Radni pytań nie zadawali. 

Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  w Wieloletniej  Prognozie
Finansowej Powiatu Suskiego i poddał go pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 18 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 1 Radny

Rada Powiatu większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Powiatu Suskiego, której nadano numer: 0007/VI/34/2019.
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Ad 13

Podjęcie uchwały w sprawie przyznania Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Suchej Beskidzkiej dotacji
celowej.

Starosta  J.  Bałos poinformował,  iż  w roku  2019  od  gmin  z  terenu  powiatu  suskiego  zostały
przekazane  środki  na  dofinansowanie  wkładu  własnego  Zespołu  Opieki  Zdrowotnej  zadania
pn. Kompleksowa modernizacja i wyposażenie oddziałów szpitalnych ZOZ w Suchej Beskidzkiej
między innymi Dziennego Oddziału Chemioterapii  Onkologicznej,  Oddziału Neonatologicznego
oraz Ginekologiczno- Położniczego wraz z Blokiem Porodowym. Poinformował, iż cztery gminy
łącznie przekazały środki w wysokości 90 682 złotych. Powiat również przekazuje zarezerwowane
na ten cel środki z budżetu w wysokości około 165 tysięcy złotych.

Radni pytań nie zadawali. 

Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  Zespołowi  Opieki
Zdrowotnej w Suchej Beskidzkiej dotacji celowej i poddał go pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 19 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 0

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania Zespołowi Opieki Zdrowotnej
w Suchej Beskidzkiej dotacji celowej, której nadano numer: 0007/VI/35/2019.

Ad 14

Podjęcie uchwały w sprawie  określenia szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich,
zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji obywatelskich inicjatyw

uchwałodawczych i formalnych wymogów, jakimi muszą odpowiadać składane projekty.

Sekretarz  Powiatu  Pan  K.  Kołacz poinformował,  iż  potrzeba  podjęcia  ww.  uchwały  wynika
z  zapisów  ustawy  o  samorządzie  powiatowym,  która  wprowadziła  instrument  obywatelskiej
inicjatywy  uchwałodawczej.  Sekretarz  dokładnie  przedstawił  warunki  i  zasady  możliwości
wnoszenia inicjatyw obywatelskich przez mieszkańców powiatu suskiego. Poinformował, iż projekt
uchwały powstał zgodnie z zapisami ustawowymi. 

Radni pytań nie zadawali. 

Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad
wnoszenia inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad
promocji  obywatelskich  inicjatyw  uchwałodawczych  i  formalnych  wymogów,  jakimi  muszą
odpowiadać składane projekty i poddał go pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 19 Radnych
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Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 0

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie   określenia szczegółowych zasad wnoszenia
inicjatyw obywatelskich, zasad tworzenia komitetów inicjatyw uchwałodawczych, zasad promocji
obywatelskich  inicjatyw  uchwałodawczych  i  formalnych  wymogów,  jakimi  muszą  odpowiadać
składane projekty  , której nadano numer: 0007/VI/36/2019.

Ad 15

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu dofinansowania wymiany nieekologicznych
urządzeń grzewczych w gospodarstwach domowych w ramach Programu zwiększania

wykorzystania odnawialnych źródeł energii i poprawy jakości powietrza w obrębie obszarów
NATURA 2000, Powiatu Suskiego – BIOMASA” współfinansowanego ze środków Europejskiego

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Małopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego
na lata 2014 – 2020.

Naczelnik Wydziału Środowiska Pan P. Dyrcz poinformował iż wg programu realizowanych jest
przez  powiat  wymiana 200 pieców na  terenie  powiatu  suskiego.  Na ten  cel  zostały pozyskane
z zewnętrznych funduszy środki w wysokości 1 630 000 złotych. Łącznie osoby otrzymują około
10 tysięcy złotych dofinansowania na wymianę pieca. Wysokość dofinansowania jest zależna od
mocy pieca i kosztów jakie osoba poniosła w związku z wymianą pieca. Zgodnie z przepisami art.
403 ust. 5 z dnia 27 kwietnia 2001 roku, Prawo ochrony środowiska, uchwała w sprawie udzielenia
dotacji i sposobu jej rozliczania powinna zostać podjęta przez Radę Powiatu. Poinformował, iż ww.
regulamin stanowi załącznik do uchwały i zawiera ustalenia analogiczne z umowami zawieranymi
z uczestnikami programu. Poinformował, iż projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez
Komisję Ochrony Środowiska i Integracji Lokalnej. 

Radni pytań nie zadawali.

Przewodniczący  Rady odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu
dofinansowania wymiany nieekologicznych urządzeń grzewczych w gospodarstwach domowych
w ramach Programu zwiększania wykorzystania odnawialnych źródeł energii  i  poprawy jakości
powietrza  w  obrębie  obszarów  NATURA  2000,  Powiatu  Suskiego  –  BIOMASA”
współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Rozwoju  Regionalnego  w  ramach
Małopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  na  lata  2014  –  2020 i  poddał  go  pod
głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 19 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 0

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia „Regulaminu dofinansowania
wymiany  nieekologicznych  urządzeń  grzewczych  w  gospodarstwach  domowych  w  ramach
Programu zwiększania  wykorzystania  odnawialnych źródeł  energii  i  poprawy jakości  powietrza
w obrębie  obszarów NATURA 2000,  Powiatu Suskiego – BIOMASA” współfinansowanego ze
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środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Małopolskiego Regionalnego
Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020, której nadano numer: 0007/VI/37/2019.

Ad 16

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 5 marca 2019 roku Pana A. Sz. na Starostę
Suskiego.

Radna A. Kuś poinformowała, iż w dniu 5 marca 2019 roku Pan A. Sz. wniósł skargę na Starostę
Suskiego, której przedmiotem był zarzut, że przy nazwisku patrona Liceum Ogólnokształcącego
w Jordanowie nie uzupełniono słowa „Ksiądz”. Poinformowała, iż zgodnie z ustawą o samorządzie
powiatowym  i  ze  statutem  powiatu,  skarga  została  zbadana  przez  Komisję  Skarg,  Wniosków
i  Petycji.  Komisja  zaproponowała  uznanie  skargi  za  bezzasadną,  ponieważ  Starosta  nie  jest
właściwy do  nadawania  czy  zmiany  nazwy patrona  szkoły.  Przekazała  informację,  iż  zgodnie
z przepisami rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej szkole nadaje lub zmienia imię organ
prowadzący na wniosek rady szkoły, a w przypadku braku rady szkoły, na wspólny wniosek rady
pedagogicznej, rady rodziców i samorządu uczniowskiego. Radna zasugerowała, iż prośbę o zmianę
imienia szkoły można złożyć do rady pedagogicznej, rady rodziców lub samorządu uczniowskiego
ww. szkoły.

Radni pytań nie zadawali. 

Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi z dnia 5 marca
2019 roku Pana A. Sz. na Starostę Suskiego i poddał go pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 19 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 0

Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 5 marca 2019
roku Pana A. Sz. na Starostę Suskiego, której nadano numer: 0007/VI/38/2019.

Ad 17

Podjęcie uchwały w sprawie rozparzenia skargi z dnia 11 marca 2019 roku Pani M. B. na
Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Łętownii. 

Radna A. Kuś poinformowała, iż w dniu 11 marca 2019 roku wpłynęło do Starostwa Powiatowego
w Suchej Beskidzkiej pismo Pani M. B., mieszkanki Domu Pomocy Społecznej w Łętowni, które
zostało zakwalifikowane jako skarga na Dyrektora ww. DPS. Poinformowała, iż stosownie do art.
226 pkt 4 Kodeksu postępowania administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia skargi
dotyczącej zadań lub działalności kierowników powiatowych jednostek organizacyjnych jest rada
powiatu, która przekazała skargę Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Poinformowała, iż komisja
szczegółowo zbadała okoliczności  będące przedmiotem skargi,  wysłuchała wyjaśnień Dyrektora
DPS i uznała, iż wyjaśnienia te dają podstawę do uznania skargi za bezzasadną. Radna przedstawiła
sytuację mieszkanki DPS i wyjaśniła, iż firma, która miała świadczyć rehabilitację na terenie DPS
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dla Pani M. B. jest firmą zewnętrzną, która ma zapewnić sprzęt umożliwiający wykonanie zabiegu,
a  ewentualne  wejście  oraz  korzystanie  z  pomieszczeń  i  sprzętu  na  terenie  placówki  powinna
uzgodnić z Dyrektorem stosowną umową, o zawarcie której firma nie występowała.
 
Radny  K.  Chudzik poinformował,  iż  rozmawiał  z  Dyrektorem  Domu  Pomocy  Społecznej
w Łętownii i faktycznie problem istnieje, lecz cała problemowa sytuacja powstała na skutek braku
porozumienia  pomiędzy  stronami  na  drodze  wymogów  prawnych.  Poinformował  również,  iż
Dyrektor dąży do tego, aby usprawnić możliwość korzystania przez mieszkańców w dodatkowej
rehabilitacji. 

Więcej pytań radni nie zadawali. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia z dnia 11
marca 2019 roku Pani M. B. na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Łętownii i poddał go pod
głosowanie.

W głosowaniu jawnym oddano głosów:
Za: 16 Radnych
Przeciw: 0
Wstrzymujących się: 3 Radnych

Rada Powiatu większością głosów podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia z dnia
11 marca 2019 roku Pani M. B. na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Łętownii, której nadano
numer: 0007/VI/39/2019.

Ad 18

Wolne wnioski.

Radny S. Pudo poprosił o bliższą informację na temat pisma od Przewodniczącego Rady Gminy
Raciechowice przesłanego radnym w materiałach z prośbą o pomoc finansową dla ww. gminy.

Przewodniczący Rady poinformował, o pismach przesłanych w materiałach dla radnych:
– pismo z prośbą o pomoc finansową dla Gminy Raciechowice;
– sprawozdanie z realizacji programu współpracy powiatu z organizacjami pozarządowymi;
– pismo od Beskidzkiej Izby Lekarskiej;
– pismo od mieszkańca Gminy Jordanów;
Następnie zapytał czy w związku z tym radni mają  pytania i czy ktoś chciałby zabrać głos.

Radny W. Sarlej w związku pismem A. K. związanego z remontowanym przejazdem kolejowym
od miejscowości Osielec w stronę Bystra Sidzina poinformował,  iż jest  to sprawa bardzo pilna
i należy na to zwrócić szczególną uwagę. 

Starosta  J.  Bałos  poinformował,  iż  trwają  rozmowy z  Dyrektorem Zakładu  Linii  Kolejowych
w Krakowie Panem W. Zembolem, a także, że remont jest już trakcie realizacji i aby można było
coś zmienić konieczne są liczne pozwolenia. 
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Radna A. Kuś nawiązując do apelu  Beskidzkiej Izby Lekarskiej poinformowała, iż powinno się
szczególnie pochylić nad tą sprawą i odpowiedzieć na nie. Jednocześnie radna zaproponowała, aby
wystosować  wniosek  popierający  stanowisko  Beskidzkiej  Izby  Lekarskiej,  aby  w  szpitalach
utrzymać system konkursów na stanowisko ordynatora. 

Starosta J. Bałos zaproponował, aby zaprosić Dyrektora ZOZ w Suchej Beskidzkiej na Komisję
Zdrowia  i  Spraw  Społecznych,  aby  wyjaśnił  sytuację,  która  została  opisana  w  ww.  piśmie,
ponieważ wiele zależy od formy umowy. 

Radny P. Talaga w swej wypowiedzi podtrzymał stanowisko Starosty J. Bałosa. 

Radny M. Drobny w związku pismem A. K. związanego z remontowanym przejazdem kolejowym
od  miejscowości  Osielec  w  stronę  Bystra  Sidzina  zaproponował,  aby  poszerzyć  remonty
o wybudowanie chodnika, nawet na własną rękę. 

Starosta J. Bałos poinformował, iż w pierwszej kolejności potrzebny jest projekt, aby można było
cokolwiek zmienić. 

Wicestarosta Z. Hutniczak poinformował, iż strajk nauczycieli został zawieszony we wszystkich
szkołach, a także od dnia dzisiejszego absolwenci szkół gimnazjalnych oraz szkół podstawowych
mogą się logować do systemu rekrutacyjnego szkół średnich. 

Radna A. Kuś wycofała propozycję wystosowania wniosku popierającego stanowisko Beskidzkiej
Izby Lekarskiej, aby w szpitalach utrzymać system konkursów na stanowisko ordynatora. 

( Ww. pisma stanowią złącznik do protokołu )

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad 19

Zakończenie Sesji.

W  wyniku  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  o  godzinie  15:45  dziękując
za  przybycie  uczestnikom  zamknął  VI  Sesję  VI  Kadencji  Rady  Powiatu  Suskiego  w  dniu
25 kwietnia 2019 roku,

Na tym protokół zakończono.

Protokołował:            Przewodniczący Rady:

Małgorzata Miś Ryszard Hadka
Karolina Sabała
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